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Svar på spørgsmål fra Heidi Bank (V) stillet den 3. september 2021.  

Spørgsmål nr. 338: 

”Vil ministeren oplyse, hvorvidt der med forslag til finansloven for 2022 lægges op til 

at tilføre huslejenævnene flere midler? Og i fald dette er tilfældet, oplyse beløbsstør-

relse og hvornår midlerne tilføres?” 

Svar: 

Der er ikke på finansloven sat flere statslige midler af til huslejenævnene. Mulige initi-

ativer på huslejenævnenes område afventer afrapportering fra det nedsatte udvalg om 

huslejenævnenes organisering. 

Det skal dog bemærkes, at Aftale mellem regeringen (Socialdemokratiet), Dansk Fol-

keparti, Socialistisk Folkeparti, Enhedslisten og Alternativet om Initiativer mod kort-

sigtede investeringer i private udlejningsboliger af 30. januar 2020 indeholder initia-

tiver vedrørende huslejenævn, der forventedes at ville medføre en reduktion af sager 

ved huslejenævnene. Denne justering, sammen med forhøjelsen af gebyret i sager hvor 

lejer får fuld medhold, forventedes at ville frigøre kommunerne for udgifter på ca. 4-5 

mio. kr. årligt. Det indgår ligeledes i aftalen, at dette mindreforbrug skulle prioriteres 

til en generel reduktion i sagsbehandlingstiden i huslejenævnene til gavn for retssik-

kerheden for lejere og udlejere.  I forbindelse med det efterfølgende lovforslag var der 

mellem regeringen og KL enighed om, at initiativerne ville give en nettobesparelse for 

kommunerne på 4,2 mio. kr. årligt, der i henhold til aftalen skal anvendes af kommu-

nerne til nedbringelse af sagsbehandlingstiderne i huslejenævnene.  

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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